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英国谢菲尔德大学孔子学院办学橾式综论

王天星
＊

［摘 要］ 英国谢菲尔德大学孔子学院为国家汉办示范孔院。本文探讨其办
学过程中，存在并可持续发展的三大保障：人力、物力和财力；以及寻求支持与合作、采
取科技制胜的办学策略。从谢大孔院语言文化教学和推广的实践，探讨其教学策略：加
强本土教师的培养和开发针对性适用性教材。其长远发展规划可供其他孔院借鉴。
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[Abstract] Confucius Institute at the University of Sheffield is a model 

Confucius Institute assessed by Hanban. This paper describes its· sustainable 

methods of managing and teaching based on gu�ranteed human resources, materi­

al resources and finances. Sheffield Confucius Institute seeks out support and co­

operation in all possible asp�cts and adopts advanced science technology to im­

prove. It runs immense Chinese language and culture teaching and presenting 

practices. Intensifying the training of local· language teachers and developing 

textbooks fitted to the locals is the most proper way to fulfil the needs of,UK 

learners. The future plan of Sheffield CI is inspiring and �ther Confucius Institu­

tes can learn from their experience. 
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英国谢菲尔德大学与南京大学及北京语言大学合作成立的孔子学院，以语言教学服务
为桥梁，为谢菲尔德及英格兰地区人们学习汉语提供完善的汉语教学服务及指导；以文化交
流活动为重点，积极进行文化推广，搭建中英两国人民相互了解、沟通交流的平台。

—、谢大孔院存在并可持续性发展的三大保障：

人力、物力、财力

1. 人力资源

根据《谢菲尔德大学教职员工年度述职评审和开发方案》规定，在职员工须严格按照谢
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